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PISMO KOMISJI ZAKŁADOWEJ NSZZ SOlIMNICtiĆ
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P O R O Z U M I E N I E

W wyniku w spólnego p o s ie d z e n ia  Zarządów Związków Zawodowych NSZZ 
Pracowników FBI, NSZZ " S o lid arn ość"  oraz Dyrektora P r z e d s ię b io r s tw a , 
u sta lo n o  co n a stę p u je :

1 / .  Z dniem 1 .1 0 .  1989r. p od n osi s i ę ;

a /  o 50 % staw k i o s o b is te g o  zaszeregow an ia  pracowników

b /  o 100 % w artość  jednego punktu p rem ii m otywacyjnej t j .  do kwoty 
4 .8 0 0 , - z ł ,

c /  o 100 % staw kę o b lic z e n io w ą  /  t j ,  80 t y ś .z l . jdodatku stażow ego w czę
ś c i  za praoę w PPM

d / dodatek za godziny n ad liczb ow e /  100 % /  do kwoty 5 0 0 , - z ł . / h

e /  dodatek  funkcyjny i  b r y g śd z ls to w sk i o 100 % -  /je d n a k  n ie  w yżej 
jak  do górn ej gra n icy  obow iązujących  p rzep isó w /

2 / .  Z dniem 1 .1 0 .1 9 8 9 r . l ik w id u je  s i ę  ekw iw alent za d ep u ta t węglowy.
J e d n o cześn ie  podwyższa s i ę  p ła o ę  za sa d n ic z ą  o dotychczasow y ekw iw alent 
t j .  o 5 , 7 5 0 , - z ł .  w za o k rą g len iu  6 t y ś . z ł .

3/ ,  w c e lu  z lik w id ow an iu  r ó ż n ic  płacow ych pomiędzy n iek tórym i pracownikami 
p łatn ym i g o d z in o w o ;m ie s ię c z n ie , p rzezn a cza  s i ę  do d y sp o z y c ji D yrektora  
-  5 % d otych czasow ej ś r e d n ie j  p ła c y  z a sa d n ic z e j  z -d u . Przeszeregow ań  
dokona D yrektor n a ,p od staw ia  in d yw id u aln ych  wniosków Kierowników k .o .

Z w iązki Zawodowe otrzym ają in fo rm a cję  o dokonanych indyw idualnych  
p rzeszeregow an iach  o k tó ry ch  mowa w n in ie jsz y m  p u n k cie .

Mikołów 1 6 .1 0 .1 9 8 9 r .
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I CO DALEJ?

W t r a k c i e  d z i a ł a n i a  sprawdzają s i ę  wszelakie t e o r i e .  Dopóki 
i s t n i e j ą  w iw ie c le  m yś l i , dopóty mogą być "z łe"  lub  "dobre",  można 
toczyć spory,  zak l inać  s i ę  na wszystko, lecz  niewykorzystane mogą 
c ieszyć  t y lko  chwalipiętów. Na łamach "Wiadomości" s t a r a l i śm y  s i ę  
pokazywać "rzeczy",  k tó r e  powinny d la  każdego z nas być o s i ą  
wspólnego d z i a ł a n i a , ' ż e  stoimy w "b łoc ie"  i tematem ewentualnych 
sporów n i e  powinno być t o  czy będzie deszcz czy s łonce ,  l ecz  Jak z 
niego wyjść. Wiele czasu t racimy na kierowanie wzroku ku s łońcu 
miast  rozprawić s i ę  z błotem.

Po co t o  p iszę? .  Robię t o  d la tego ,  bo mam odczucie,  że moja 
t e o r i a :  f,mów i przekonuj o tym co uważasz za s łu szn e"  J e s t  
skuteczna,  t y lko  wobec samego s ieb i e .  Naj lep ie j  przekonać 
s i e b i e  do własnych przemyślać, a Jeśljl chce s i ę  przekonać kogoś 
t o  n a j l e p i e j  z rob ić  t o  praktycznie .  1

Moim zamiarem J e s t  tworzenie nieformalnych grup złożonych z 
ludzi  otwartych na t o  co nowe, n ie  skażonych psychicznym balastem 
naszego "bagienka",  chcących uczyć .s ię tego co wiedzieć powinni 
Cl, k tó r zy  b io r ą  za t o  p ien iądze ,  choćby ty lko d la tego ,  że k to ś  t o  
musi wiedzieć.-

W wielu rozmowach na temat naszej  gazetki  powtarza s i ę  
■ppdstawowy problem: większość pracowników J e s t  zainteresowanych 
przedewszystklm c z ę ś c i ą  informacyjną. Można powiedzieć.  że 
przewidziel iśmy to  i "Wiadomości" okazały s i ę  być właściwym 
tytułem. Tak t e ż  traktować będziemy następne numery. J e l i  k to ś  z 
grona naszych czytelników J e s t  zainteresowany problemami g łębsze j  
na tu ry  Cpotrzeby tego rodzaju  i n t e r e s u j ą  wąskie grono) t o  prosimy 

' o bezpośredni kontakt  z Redakcją. J e s t  wiele  konkretnych 
p ropozycj i ,  mogących być d la  ludzi  aktywnych Cprzedewszystklm 
in t e l e k t u a ln i e )  powodem do o s i ągn i ęc i a  n ie  ty lko  s a ty s f a k c j i .

‘ ‘ CM. S .  )

Na wniosek S e k c j i  O g ó l n o t e c h n i c z n e j  -  TR zamieszczamy w d z i s i e j s z y m  
numerze n a s z e j  g a z e t k i

A P E L  0 0  R A C J O N A L I Z A T O R Ó W !

D y re k c j a  F a b r y k i '  zwraca s i ę  z p r o śb ę  o pomoc w r o z w i ę z a n i u  dwóch 
ważnych problemów,  a m i a n o w i c i e : .  .
1 /  Ro z w ią z an ie  . .mechan icznego  o t w i e r a n i a  drzwi nawy I h a l l  młynów 

o r a z  k u r t y n y  z a n e z p i e c z a j ę c e j  p r z e d .n a g ł y m  w y z ię b ia n ie m  h a l i  
po i c h  o t w o r z e n i u .

2 /  Ro z w ią z an ie  p o d e s t u  u m o ż l i w ia ją c e g o  t r a n s p o r t  drewna do m o d e l a r n i  
'  za pomocą suwnicy  z u w zg l ęd n ie n ie m p r z e p i s ó w  b e z p i e c z e ń s t w a  p r a c y

Za r o z w i ą z a n i e  każdego  z tematów Twórca lu b  Zespó ł  o t r zym a  podwyższ 
one o 20% w y n a g r o d z e n ie  w y n ik a j ą c e  z p r z e p i s ó w  o w y n a l a z c z o ś c i ,  wyna
g r o d z e n i e  za d o s t a r c z o n ą  dok um en tac ję  o r a z  zwro t  p o n i e s i o n y c h  ko sz tów  - 
Za wyjątkowo c iekawo i t r a f n e  r o z w i ą z a n i a  wy n ag ro dz e n ie  może byó pod 
n i e s i o n e  p r z e z  D y r e k t o r a  do 300% !
B a r d z i e j  s z c z e g ó ł o w e j  i n f o r m a c j i  na w/w. t e ma ty  u d z i e l a  i n ż . L e o n  F i z i a  
w D z i a l e  Remontowo- Inwestycy jnym -  TM ( t e l . 5 2 3 9 ) .  /

F A B R Y K A  W C Y F R A C H  
I l o ś ć  c z a s o p i s m  d l a  p o t r z e b  POP -  20 
I l o ś ć  cz a s o p i s m  d l a  p o t r z e b  TPPR -  11 
I l o ś ć  eg z em p la rz y  "W S ł u ż b i e  Narodu" -  20



NOTATKA Z NARADY

S pazdzi ei* ni ka 1989 r .  odbył a s i ę  narada. w sprawie 
r e s t r u k tu ry z a c j i  Fabryki.  Wzięło w n ie j  udział  £4 osoby. 
Przewodniczył Dyrektor Naczelny. k tó ry  poinformował o ce lu  
narady. Dyrektor wyraził  pogląd,  że w św i e t l e  obecnej sy tuac j i
i s n l e j ą  warunki do względnie spokojnego wykonania zadań
planowych przewidzianych na koniec bieżącego i c a ły  p rzysz ły  rok . 
Dlatego są  spełn ione podstawowe warunki . do r e a l i z a c j i  spraw
związanych z r e o rga n i za c j ą  Fabryki . W celu  poprawy efektywności 
niezbędne J e s t  wprowadzenie rachunku kosztów, na baz ie  którego 
będzie  można wprowadzać zmiany, proponowane przez zespół powołany 
przez dyrektora .  Wyraził nadz ie ję ,  że d l a  dz i a łań  reformato rsk ich  
zna jdz i e  sojuszników, że d la tego  zorganizował t ę  naradę,  i. że ma 
nadz i e ję ,  i ż  n ie  pomylił s i ę  co do składu uczestników narady.

Następnie oddał głos  mgr. inż.  E. S tu le .  k tó ry  na św ie t l i ł
docelowy k s z t a ł t  naszego p rzeds iębiors twa.  Opracowanie t o  w formie 
propozycj i  s t a ł o  s i ę  podstawą późn ie js ze j  dyskusj i .

Później  g łos  zabra ł  M. Skarlak na świ e t la ją c  pojęcie ,  "program" i 
poddał k ry tyce  dotychczasowe d z i a ł a n i a ,  k t ó r e  w Jego mniemaniu n ie  
wymuszają określonych dz i a łań .  Zaproponował aby umożliwić 
powstawanie niezależnych grup tworzących programy r ea l i z acy jne .

Mgr. Parysz s tw ie r d z i ł ,  że wszystkie  dziedziny  dz i a ła lnośc i  
Fabryki s ą  z ł e  1 w szystkie  należy  zmieniać. ,

A. Bies o k r e ś l i ł  za na jważnie j sze  obecnie o s i ą gn i ę c i e  dobrych
wyników za bieżący  rok.  gdyż J e s t  t o  warunek\> 'konieczny otwarcia
Jakichkolwiek perspektyw na przysz łość .  Niezbędny J e s t  program 
r e s t r u k t u r y z a c j i .  Dzia ła lność  s ta tu towa związków J e s t
zdeterminowana przez sprawy gospodarcze. Zaproponował powołanie 
pełnomocnika d / s  zmian s t r uk tu r a lnych .

Mgr. lnż.G. Sigmundzlk podniósł problem nieufności  załogi  do 
wszelkich dz i a ła ń  nowatorskich.  Za przykład podał model Grupowej
Organizacj i  Pracy. k tó ry  miał obowiązywać na obróbce wydziału
Pi. W/g Jego op in i i  n i e  ma większej  szansy na wprowadzenie 
Jakichkolwiek zmian.

Mgr. inż.  J. Dudek wyraził  niezadowolenie z powouu braku myśli 
•przewodniej w naszym dz i a łan i u .

Mgr. H. P i e t ru s z ka  wytłumaczyła, , i ż  propozycje zmniejszania 
z a t rudn ie n i a "  y  n iektó rych  dz i a łach  n i e  przyniosą  zakładanych 
o szczędnośc i . ponieważ udzia ł  płac w zysku wynosi 5% i  n i e  t u t a j  
należy szukać rezerw.

Inż.  L. F i z ia  n a ś w i e t l i ł  sprawę wykorzystania maszyn i urządzeń 
w nowej s t r u k tu r z e  o rgan izacy jnej .  Wyraził obawę, że . przy 
za in teresow aniu  zyskiem nikomu n i e  będzie  z a l eż ą ło  na dbaniu o 
remonty 1 konserwacje.

Mgr. inż.  S. Sowlźrał próbował s z e r ze j  na ś w ie t l i ć  problemy 
Jak i e  występują 1 z Jakimi należy s i ę  zmierzyć. aby przygotować 
grunt  .zmianom. Jako zasadnicze  czynniki  mające wpływ w t e j  
sprawie to:  rachunek kosztów, k tó ry  musi s t a ć  s i ę  -podstawą d la  
r oz l i c ze ń ,  i czynnik ludzki Jako napęd tych zmian..

Mgr. inż .  E. S tu ła  przeds tawi ł  ^propozycje, weryf ikac j i  i 
k s z t a ł ce n i a  kadry kierowniczej .

W da l s z e j  częśc i  narady "poruszano" s i ę  w obręb ie  wcześniej 
zasygnalizowanych spraw. Wyrażano zbieżne lub  polemiczne op in ie  
n ie  mające większego znaczenia  w d y s k u s j i .

Dyrektor Naczelny wyraził  nadz ie ję .  że w chwil i  zamykania 
p r zeds i ę b io r s tw  przemysłowych nierentownych otworzy s i ę  możliwość 
pozyskania dobrych fachowców

Pracownicy bezpośrednio produkcyjni zagadnięci  o t o  co przekażą 
współpracownikom z narady n ie  mieli  Jasnego na ten  temat zdania.  
Nie byl i  t e ż  ca łkowic ie  przekonani po wielu na ten  temat 
wyjaśnieniach.  - < • , .



JAK1L CZa SOPISMA -  ZA JAKIE. PIŁI I IĄUZL V 3  5  0  9  8  5  * |

W j j r  3 "Wiadomości " u k a z a ł  s i ę  a r t y k u ł  p t . "W B i b l i o t e c e "  w którym'  
z a s y g n a l i z o w a l i ś m y  sp rawę  sp r ow adza nyc h  do F ab r y k i  cz a s o p i s m  r o s y j s k o  
j ę z y c z n y c h .  Z i n i c j a t y w y  P rz ew o d n ic z ą c e g o  K omis j i  Zak ł adowej  N5ZZ "S" 
d o s z ł o  do p r z e p r o w a d z e n i a  remamentu w p o l i t y c e  c z a s o p i ś m i e n n i c z e j  
F a b r y k i .  W e r y f i k a c j i  d o k o n a ł a  m i n i k o m i s j a  s k ł a d a j ą c a  s i ę  z p r z e d s t a 
w i c i e l a -  S a m o d z i e l n e j  S e k c j i  O g ó l n o t e c h n i c z n e j  o r a z  dwóch r e p r e z e n t a 
ntów "S " .  D y r e k t o r  F a b r y k i  z a a k c e p t o w a ł  wyn ik i  p r a c  m i n i k o m o s j i  i 
p o d j ą ł  s to so wn ą  d e c y z j ę  k t ó r e j  t e k s t  d rukujemy p o n i ż e j .

""celem t e j ' i n i c j a t y w y  b y ł a  j e d n a k  n i e  t y l k o  o s z c z ę d n o ś ć  t a k  p o t r z e b n a  '  
'w t r u d n e j  s y t u a c j i  f i n a n s o w e j  n a s z e j F a b r y k i , l e c z  t a k ż e  t r o s k a ,  o b a r -  

d z i e j  s p r a w i e d l i w y  p o d z i a ł  s p o ł e c z n y c h  p r z e c i e ż  f u n d u s z y .  Bo d l a c z e g o  
z p i e n i ę d z y  wypracowanych .p rzez  w s z y s t k i c h  p racowników,  j a k  by to  
p o w i e d z i a ł  t o w . E . G i e r e k  p a r t y j n y c h  i  b e z p a r t y j n y c h ,  w i e r z ą c y c h  i 

n i e w i e r z ą c y c h  mają być kupowane "Nowe D ro g i "  lu b  "P raw da" ,  a n i e  
" P r z y j a c i ó ł k a "  a l b o  "Gość N i e d z i e l n y "  ? .  Z ty c h  d r u g i c h  by łb y  chyba 
w ię k s zy  p o ż y t e k  bo t r u d n o  s o b i e  w y o b ra z i ć  g o r s z e  m i e j s c e  n i ż  t e  do 
k t ó r y c h  z a p r o w a d z i ł y  n a s  "Nowe D ro g i "  z "Prawdą" w r ę c e  n i e  p y t a j ą c  - 
n as  nawet  czy  mamy o c h o t ę  na t a k  ko sz tow ne  " w y c i e c z k i " .
Wydaje s i ę . ż e  ze  s p o ł e c z n e g o  p u nk t u  w i d z e n i a  n a j r o z s ą d n i e j  b ę d z i e  
gdy każdy k u p i  s o b i e  t o  co go i n t e r e s u j e  a l e  w k i o s k u " B u c h u "  i  za 

w łas ne  p i e n i ą ż k i  ._______________________________________________   ,.

decyzja  dyrektora fpm

W związku z gwałtownymi podwyżkami cen czasopism z jedne j  s t rony 
i  pot rzebą  ograniczenia wydatków Prz eds ięb io r s twa  z d rug ie j  s t r o n y , 
uznano za konieczne ogran iczenie zamawianych czasopism do potrzebnego 
minimum. W praktyce oznacza to ,  że na 1990 rok Fabryka zamawiać będzie 
wyłącznie czasopisma pomagające w pogłębian iu  fachowości pracowników 

• oraz w wykonywaniu czynności  zawodowych.

Dotychczas zamawiane czasopisma pol i tyczne , związkowe, społeczne,  
ku lturalno-oświatowe oraz hobbistyczne powinny być zamawiane 1 opłacane 
przez poszczególne o rgan izacje  1 przez nich kolpor towane.
Mając na uwadze zachowanie c i ą g ł o ś c i  w zamawianiu czasopism podaje 
s i ę  do wiadomości,  że t e rmin  zamawiania czasopism na 1990 rok upływa 
z dniem l o . U . 1 9 B 9 r .  Proponuje s i ę  także wejść w porozumienie z 
zakładowym kioskiem "Ruchu".

. ' Pismo ukazuje s i ę  co drugi p o n ied z ia łek . Redagowane przez kolegium  
w sk ła d z ie ! Jan Jaroszek , Marian Skarlak.
Ewentualne uwagi co do tre śc i artykułów l  spraw w nich zawartych 
prosimy kierować do członków kolegium lub pod te l!  51-30 i  51-96.

, i Nakład:50 egzemplarzy.


